
Protokół ze wspólnego posiedzenia 
Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska,  

Komisji Finansowo – Gospodarczej oraz Komisji Oświaty i Kultury 
w dniu 21 maja 2013r. 

 
 

 Posiedzenie otworzył o godzinie 9:10 Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska radny Tadeusz Lammel, który powitał przybyłych członków komisji                           
i pracowników urzędu gminy. 
W posiedzeniu udział wzięli: 
Marek Borowczyk 
Jarosław Bytniewski 
Tadeusz Lammel 
Henryk Lesiński 
Tomasz Maćkowiak 
Jan Rajchelt 
Katarzyna Ratajczak 
Andrzej Szymczak 
Łukasz Szymczak 
Krzysztof Socha 
Sławomir Urbaniak 
Maria Wilczyk 
oraz 
Bogdan Kemnitz – Wójt Gminy 
Genowefa Przepióra – Zastępca Wójta / Sekretarz Gminy 
Mirosława Nowak – Skarbnik Gminy 
Katarzyna Sznajder – Występska – inspektor ds. działalności gospodarczej i funduszy 
unijnych 
Anna Jaszczyńska – podinspektor ds. planowania przestrzennego 
Barbara Błoch – kierownik referatu infrastruktury komunalnej i inwestycji 
Monika Nowicka – inspektor ds. ochrony środowiska  i rolnictwa 
 
Porządek posiedzenia: 
1. Wykonanie budżetu gminy za rok 2012. 
2. Sprawy bieżące wynikające z działalności gminy. 
 
Ad.1 
 

Wykonanie budżetu gminy za 2012r. przedstawiła Pani Skarbnik. Pani Skarbnik 
poinformowała, że dane dotyczące realizacji ubiegłorocznego budżetu, analizowane                  
w trakcie posiedzenia komisji pochodzą z materiałów, które radni otrzymali podczas XXVIII 
i XXIX Sesji Rady Gminy.  

Pani Skarbnik szczegółowo omówiła następujące dokumenty z wykonania budżetu gminy              
za 2012r.: 

Ø wykonanie budżetu Gminy Kleszczewo za 2012r. – część opisowa, 
Ø wykonanie budżetu Gminy Kleszczewo za 2012r. – część tabelaryczna, 
Ø wykonanie dochodów i wydatków związanych z realizacją zadań z zakresu 

administracji rządowej i innych zadań zleconych gminie odrębnymi ustawami                  
w 2012r.– część tabelaryczna, 

 



Ø zmiany w planie wydatków na realizację programów finansowanych z udziałem 
środków, o których mowa w art. 5 ust 1 pkt.2 i 3 dokonywane w 2012r. – część 
tabelaryczna, 

Ø stopień realizacji programów wieloletnich na dzień 31.12.2012r. – część opisowa, 
Ø wykonanie wydatków na programy realizowane w ramach Funduszu Sołeckiego             

za 2012r. – część tabelaryczna, 
Ø informacja o stanie mienia komunalnego Gminy Kleszczewo na dzień 31.12.2012r. – 

część tabelaryczna, 
Ø bilans z wykonania budżetu państwa, jednostki samorządu terytorialnego. 

Następnie Pani Skarbnik przedstawiła radnym poszczególne pozycje sprawozdań 
finansowych tj.: 

Ø bilansu jednostki budżetowej i samorządowego zakładu budżetowego, 
Ø skonsolidowanego bilansu jednostki samorządu terytorialnego,  
Ø rachunku zysków i strat jednostki, 
Ø zestawienia zmian w funduszu jednostki. 

Do w / w sprawozdań  radni nie mieli żadnych pytań.  
Pani Skarbnik poinformowała, że sprawozdania z wykonania budżetu za 2012r.                 

i sprawozdania finansowe będą także przedmiotem obrad na XXX Sesji Rady Gminy, 
podczas której pod głosowanie poddany zostanie projekt uchwały nr XXX/226/2013                  
w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu gminy za 2012r., oraz projekt uchwały nr XXX/227/2013 w sprawie absolutorium      
dla Wójta Gminy za 2012r. 
 
Ad.2 

W sprawach bieżących wynikających z działalności gminy przedstawione zostały 
następujące projekty uchwał: 

Ø Projekt uchwały nr XXX/223/2013 w sprawie przystąpienia do Programu 
„Wielkopolska Odnowa Wsi” przedstawiła Pani Występska, która poinformowała, że 
Samorząd Województwa Wielkopolskiego corocznie od 2009 roku prowadzi nabór wniosków 
do Programu „Wielkopolska Odnowa Wsi”. Program ten jest instrumentem realizacji celów 
określonych w „Strategii Rozwoju Województwa Wielkopolskiego do 2020 roku”                        
i finansowany jest ze środków budżetu Województwa Wielkopolskiego. Uchwałą nr 
3228/2013 Zarządu Województwa Wielkopolskiego z dnia 4 kwietnia 2013 roku 
wprowadzono sformalizowane zasady uczestnictwa oraz wymagania jakie muszą spełniać 
uczestnicy Programu. Zgodnie z tymi wytycznymi Program obejmuje tylko i wyłącznie 
zgłoszone przez Gminę sołectwa. Zwrócono się z zapytaniem odnośnie przystąpienia do w/w 
programu  do wszystkich sołtysów -  wolę przystąpienia wyraziło sołectwo Śródka. Niniejsza 
Uchwała zawiera więc deklarację przystąpienia Gminy Kleszczewo do Programu 
„Wielkopolska Odnowa Wsi”, oraz zgłoszenie do niego sołectwa Śródka.  

Radny Rajchelt zapytał, czy w przyszłości możliwe będzie zgłoszenie do Programu 
także innych sołectw gminy Kleszczewo? 

Pani Występska odpowiedziała, że dotychczas zgłoszenia przyjmowano corocznie, więc 
prawdopodobnie i w kolejnych latach będzie taka możliwość. W bieżącym roku chęć 
uczestniczenia w Programie zadeklarowało sołectwo Śródka, stąd przedmiotowa uchwała.  

Radni nie mieli więcej pytań do projektu uchwały. 
 

 



Ø Projekt uchwały nr XXX/224/2013 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze 
przetargu nieruchomości położonej w miejscowości Tulce przedstawiła Pani Błoch. Pani 
Błoch określiła lokalizację przeznaczonej na sprzedaż działki, oraz poinformowała, że 
obecnie jest to teren zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 
 

Ø Projekt uchwały nr XXX/225/2013 w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Kleszczewo w miejscowości Tulce przedstawiła Pani Jaszczyńska. Pani Jaszczyńska 
poinformowała, że dla działki nr 56 planuje się zmianę przeznaczenia na teren pasa 
drogowego drogi gminnej. Minimalna szerokość w liniach rozgraniczających dróg gminnych 
nie powinna być mniejsza niż 10m, dlatego koniecznym wydaje się zarezerwowanie terenu 
pod poszerzenie drogi. Dodanie do zakresu opracowania zmiany planu miejscowego, 
określonych załącznikiem graficznym do uchwały części działek nr 58/7, 58/5, 58/6, 58/3, 
58/1, 59/10, 59/6, 59/11 umożliwi w przyszłości zachowanie powyższych parametrów. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 

Ø Projekt uchwały nr XXX/228/2013 w sprawie zmiany budżetu na 2013 rok 
przedstawiała Pani Skarbnik. 

Pani Skarbnik poinformowała, że po stronie dochodów: 
o w dziale 010 Rolnictwo i łowiectwo, wprowadzono dotację na budowę drogi 

dojazdowej  do gruntów rolnych w Markowicach 125.000zł, zmniejszono plan dotacji 
celowej na realizację zadania związanego ze zwrotem podatku akcyzowego zawartego 
w cenie oleju napędowego do produkcji rolnej o 0,98zł, 

o w dziale 852 Pomoc społeczna wprowadzono zwiększenie dotacji na dofinansowanie 
wypłat zasiłków okresowych w części gwarantowanej z budżetu państwa w wysokości 
19.325zł oraz na pomoc finansową na podstawie rządowego programu wspierania 
osób uprawnionych do świadczenia pielęgnacyjnego w wysokości 19.867zł. 
Zwiększono o 730zł dochody z darowizn. 

o w dziale 853 Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej wprowadzono środki                 
na realizację zadania „Nie bój się nie lękaj wypłyń na głębię” w wysokości 
61.201,32zł. 

o w dziale 854 Edukacyjna opieka wychowawcza wprowadzono dotację na 
dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej dla uczniów o charakterze socjalnym 
w wysokości 28.942zł. 

Po stronie wydatków: 
o w dziale 010 Rolnictwo i łowiectwo, planowane środki na budowę sieci kanalizacji 

sanitarnej przesunięto na budowę ulic w Tulcach tj. dokończenie budowy ulic 
Klonowej i Krokusowej oraz budowę części ulicy Bukowej 653.000zł oraz na budowę 
drogi w Markowicach, w rozdziale 01095 zmniejszono plan na realizację zadania 
związanego ze zwrotem podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego 
do produkcji rolnej o 0,98zł, 

o zmiany w dochodach 600 Transport i łączność, 754 Bezpieczeństwo publiczne                   
i ochrona przeciwpożarowa, 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska oraz 
921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego dotyczą przesunięć wydatków 
Funduszu sołeckiego w ramach poszczególnych projektów w sołectwie Gowarzewo, 
Krzyżowniki, Nagradowice i Śródka. 

o w dziale 801 Oświata i wychowanie przesunięto wydatki między paragrafami, 
o w dziale 852 Pomoc społeczna, przesunięto 3.670zł z rozdziału 85216 do rozdziału 

85202 z uwagi na podwyższone od 1 marca opłaty za pobyt mieszkańców w Domach 

 



Pomocy Społecznej, w rozdziale 85214 wprowadzono środki z dotacji w wysokości 
19.325zł oraz przeniesiono 7.180,14zł do działu 853, w rozdziale 85295 wprowadzono 
plan z dotacji w wysokości 19.867zł oraz środki uzyskane z darowizny na organizacje 
spotkania dla rodzin objętych pomocą asystenta rodziny 730zł. 

o w dziale 853 Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej wprowadzono plan                    
na realizację zadania „Nie bój się nie lękaj wypłyń na głębię” 68.381,46zł z czego 
środki z Unii Europejskiej to 58.124,16zł, z budżetu państwa 3.077,16zł, z budżetu 
gminy 7.180,14zł. 

o w dziale 854 Edukacyjna opieka wychowawcza wprowadzono plan z dotacji                         
na dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej dla uczniów o charakterze 
socjalnym w wysokości 28.942zł. 
Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 
 

Ø Projekt uchwały nr XXX/229/2013 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Kleszczewo na lata 2013 – 2024 przedstawiła Pani Skarbnik. Pani 
Skarbnik poinformowała, że do WPF w załączniku Nr 1 wprowadzono zmiany na podstawie 
Uchwały Nr XXX/228/2013 Rady Gminy Kleszczewo z dnia 29 maja 2013r. w sprawie 
zmiany budżetu oraz zmiany polegającej na przesunięciu ujętego w wykazie przedsięwzięć 
zadania związanego z budową kanalizacji sanitarnej oraz sieci wodociągowej w Tulcach. 
Zmianie uległy przede wszystkim dochody majątkowe, oraz wprowadzono kredyt na pokrycie 
budowy kanalizacji 1.301.200zł, który spłacany będzie do 2024r. W roku 2020 kwota kredytu 
zwiększa się o 64.880zł, a w następnych latach 2021 - 2024 kwota kredytu do spłaty                    
to 215.300zł. Zaciągnięty kredyt generuje wzrost spłacanych odsetek o następujące kwoty:          
w 2016r. o 30.000zł, w latach 2017-2019 o 55.000zł, w 2020r. o 20.000zł, w 2021r.                      
o 51.000zł, w 2022r. o 38.000zł, w 2023r. o 25.000zł, w 2024r. o 12.000zł. Wieloletnią 
Prognozę Finansową skorygowano również o zmiany w dochodach i wydatkach budżetu 
wynikające z uchwały nr XXX/228/2013 w sprawie zmiany budżetu na 2013 rok, które 
szczegółowo zostaną omówione podczas XXX Sesji Rady Gminy.  

Radni nie mieli  pytań do projektu uchwały. 
 
W dalszej części posiedzenia Przewodniczący Lesiński odczytał pismo jakie wpłynęło 

do Rady Gminy Kleszczewo od Państwa Kucharskich z miejscowości Śródka. Nadawcy 
informują w nim  o uciążliwej ich zdaniem działalności, jaką prowadzi na sąsiedniej posesji 
Pani Magdalena Frąckowiak. 

Przewodniczący Lesiński oddał głos w tej sprawie Pani Nowickiej. Pani Nowicka 
poinformowała, że pierwsza skarga na działalność Pani Magdaleny Frąckowiak wpłynęła            
do urzędu gminy we wrześniu 2011r. Właścicielka firmy poproszona o ustosunkowanie się  
do zarzutów wyjaśniła, że prace na posesji trwają od 8 do 15-tej, z różnym natężeniem hałasu 
w zależności od tego czy wykonywane jest cięcie czy układanie drewna. Na wniosek Państwa 
Kucharskich Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska przeprowadził na wskazanym 
terenie pomiary hałasu. Uzyskane wyniki nie przekraczały dopuszczalnych norm.  

Radny Borowczyk zapytał czy Państwo Kucharscy są jedynymi mieszkańcami Śródki 
wnoszącymi skargi na w / w działalność? 

Pani Nowicka odpowiedziała, że tak. 
Radny Rajchelt zapytał jakie jest przeznaczenie terenu, na którym omawiana 

działalność jest prowadzona?  
Pani Nowicka wyjaśniła, że plan zagospodarowania przestrzennego pozwala                  

na prowadzenie na tym terenie usług i nieuciążliwej działalności gospodarczej, a do takiej                
w świetle prawa zalicza się działalność Państwa Frąckowiak, skoro przeprowadzone tam 
badania hałasu nie wykazały przekroczeń dopuszczalnych poziomów. 

 



Radny Bytniewski zapytał jakimi instrumentami dysponuje Rada Gminy, które 
pozwalałyby reagować w tak indywidualnym przypadku? 

Znany jest Pani Sekretarz przypadek, kiedy Rada Gminy Białe Błota zareagowała na 
uciążliwą działalność gospodarczą jednej z lokalnych firm ograniczając godziny jej pracy. 
Podyktowane to było jednak skargami ogółu mieszkańców tej miejscowości.  

Radni jednogłośnie uznali, że do podejmowania ewentualnych czynności w w/w 
sprawie uprawnione są właściwe organy tj. Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska              
i Starosta Poznański. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad oraz brakiem dalszych pytań 
Przewodniczący Lammel zakończył posiedzenie komisji o godz. 13:20. 

 
 
Protokołowała:      Za zgodność z przebiegiem obrad 
Magdalena Rakszawska        
         Tadeusz Lammel 

 


